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Kære Henrik Appel Esbensen

Tak for din henvendelse af 1. juli 2010, hvor du stiller følgende spørgsmål til 
forvaltningen:

”Kære Anette 

I forbindelse med artikel i Amagerbladet tirsdag d. 29 juni 2010 om 
forholdene på Sundbygård vil gerne have en redegørelse over hvem der har 
taget initiativ til artiklen? (1)

Har Johan Busse udtalt sig til artiklen? (2)

Så vidt jeg husker, var det IKKE borgerrådgiveren der tog initiativ til et 
stormøde men et forslag fra socialdemokraterne - Borgerrådgiveren 
ønskede at vi lukkede sagen? (3)

Har borgerrådgiveren taget kontakt med de pårørende som har klaget over 
Sundbygård? (4)

Har borgerrådgiveren forholdt sig til den artikel som Ole S D Hansen skrev 
i april mdr. om forholdene i Blok B?(5)

Har der været afholdt stormøde på Sundbygård? (6)

Jeg vil gerne have Sundbygård på dagsorden på førstkommende 
socialudvalgsmøde.

Venlig hilsen 

Henrik Appel Esbensen MB
Socialdemokratiet”

Socialforvaltningens svar

Socialforvaltningen har på baggrund af dine spørgsmål foretaget en intern 
undersøgelse samt rettet henvendelse til Borgerrådgiveren i forhold til 
besvarelsen af spørgsmålene 2, 4, 5 og 6.
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Ad 1.
Socialforvaltningen modtog den 7. juni 2010 Borgerrådgiverens brev til 
Socialudvalget. Brevet blev omdelt på Socialudvalgsmødet den 9. juni 2010. 

Forvaltningens Drifts- og udviklingskontor for handicap og psykiatri tog i 
samråd med forvaltningens presseafdeling initiativ til, at brevet den 22. juni 
2010 blev sendt til Amagerbladet. 

Der var en fejlagtig opfattelse af, at brevet allerede var offentligt tilgængeligt, 
da det var blevet omdelt til Socialudvalget.

På vegne af forvaltningen beklager jeg selvsagt, at brevet blev udleveret til 
Amagerbladet på et fejlagtigt grundlag. Jeg har påpeget dette forhold overfor 
de ansvarlige, og forventer ikke, at dette vil gentage sig. 

Ad 2.
Da Borgerrådgiver Johan Busse pt. er på ferie, har Socialforvaltningen 
modtaget følgende svar fra Borgergiverens kontor:

”Jeg er ret sikker på, at Johan Busse ikke har udtalt sig til Amagerbladet på 
baggrund af artiklen den 29. juni 2010, da han på dette tidspunkt var på 
ferie. Jeg er ikke vidende om, at en anden fra Borgerrådgiveren skulle have 
udtalt sig til Amagerbladet. Det vil også være usædvanligt, da det som 
udgangspunkt er Johan Busse, som udtaler sig til pressen.”

Ad 3.
Det fremgår af Borgerrådgiverens brev af 7. juni 2010 til Socialudvalget, at 
han på Socialudvalgsmødet den 2. juni 2010 tilbød: 

”Afholdelse af et stormøde med pårørende og beboere på bocentret i 
Borgerrådgiverens regi med henblik på at afdække eventuelle generelle 
problemstillinger, som ikke er håndteret korrekt og betryggende af 
forvaltningen.”

Ad 4.
Da Borgerrådgiver Johan Busse pt. er på ferie, har Socialforvaltningen 
modtaget følgende svar fra Borgergiverens kontor:

”I forhold til om Borgerrådgiveren har taget kontakt til de pårørende, som 
har klaget over Sundbygaard, kan jeg oplyse, at Johan Busse ved brev af 7. 
juni 2010 orienterede beboerrepræsentanterne og 
pårørenderepræsentanterne om beslutningen om ikke at afholde 
det mæglingsmøde, som Socialudvalget havde bedt om.”



Ad 5.
Da Borgerrådgiver Johan Busse pt. er på ferie, har Socialforvaltningen 
modtaget følgende svar fra Borgergiverens kontor:
”Jeg kan ikke af sagen eller sagens elektroniske journal se, at 
Borgerrådgiveren har forholdt sig til Ole S D Hansens artikel konkret i 
form af en besvarelse. Jeg kan dog ikke heraf udlede, at hans artikel ikke 
har haft betydning for Borgerrådgiverens generelle vurdering af sagen.”

Ad 6.
Det fremgår af Borgerrådgiverens brev af 7. juni 2010 til Socialudvalget, at 
han af personalemæssige årsager ikke har mulighed for at afholde det omtalte 
stormøde før efter sommerferien. 

Fra Borgerrådgiverens kontor har Socialforvaltningen modtaget følgende 
svar:

”Johan Busse orienterede om, at Socialudvalget i stedet har ønsket, at han 
arrangerer et åbent møde på Sundbygaard for brugere, pårørende, ledelse 
og andre interesserede. Der er endnu ikke fastsat en dato for det nævnte 
møde, som Johan Busse vil tage initiativ til at afholde.”

Venlig hilsen

Jens Elmelund 


